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در ميان جامعه و به خصوص در فضاي تلگرام به ش��دت ما شاهد ترويج 
نوعي نگاه هستيم كه علت عقب ماندگي ايرانيان خصايصي است كه در 
طول تاريخ با آنها مواجه بوده اند. برخي ني��ز با هر حادثه اي اعم از حادثه 
پلاسكو نوعي خوددرگيري و تحقير شخصيت ايراني را دنبال مي كنند و 
علت العلل موفق نبودن كشور در حوزه اقتصاد را باورها، سنت ها و هنجارها 
و ناهنجارهاي موجود در جامعه مي دانند.  در اين باره نيز دو كتاب شاخص 
درحوزه توسعه و علل عقب ماندگي به شدت بر اين موضوع تأكيد دارند 
كه يكي كتاب ما چگونه ما ش��ديم دكتر زيباكلام اس��ت و ديگري علل 

توسعه نيافتگي ايران دكتر سريع القلم است. 
در اين نوع كتاب ها عمدتاً علل عقب ماندگي بر حوزه فرهنگي و خصايص 
ايراني ها تكيه دارند. عمده كتاب هاي مربوط به نقش فرهنگ در توسعه 
كشور، خصايصي را براي ايراني ها با نگاه تحليل تاريخي منتسب مي كنند 
و نتيجه مي گيرند كه حق ما توسعه نيافتگي است و بعد براي پيشرفت و 
توسعه چندين جمله رديف مي كنند و معتقدند مثلًا چون فرهنگ مردم 
شرق آسيا فرمانپذيري و سختكوشي است، پس ما هم بايد همان راه چند 

دهه قبلي آنها را بپيماييم و مسير رشد الا و لابد از آن مسير مي گذرد. 
در اين كتاب ها كه معمولاً گزيده هايي از آنها در فضاي مجازي دست 
به دست مي شود به خصايصي چون زرنگي، متمايز بودن، صوفي گري، 
جدا بودن حاكميت از م��ردم، ايران جامعه كوتاه مدت، نخبه كش��ي، 
دوگانگي ذاتي، قبليه گرايي، محدوديت هاي جغرافيايي و... اشاره دارد،

 مثلًا معتقدند ايراني ها خود را آدم هاي زرنگي مي دانند كه نمود آن در 
داستان هزار و يك شب مشهود است. اين خصيصه باعث عدم اطمينان 
و همكاري در ش��ركاي داخلي و خارجي مي شود، لذا ممكن است كه 
در كوتاه مدت اين خصيصه منفعت فردي به همراه داشته باشد اما در 
بلندمدت قابليتي مغاير با پيش��رفت است يا صوفي گري به جامانده از 
قبل به دليل حفظ و بقا در شرايط محاطي ما بوده و قناعت و فقير بودن 

مغاير با توسعه است.
 همچنين جدا بودن حاكميت از م��ردم در ميان محاوره مردمي كه از 
دولت با ضمير اشاره »آنها« اس��تفاده مي كنند و خصيصه كوتاه مدت 
بودن كه آثار آن حتي در ساختمان هاي ما هم مشهود است همه و همه 

را مغاير با روند توسعه مي دانيم. 
 پيش از رد اين ادعا كه خصيصه هاي ايراني ها مانع رشد نبوده و نبايد از 
هر فرصتي براي تحقير خودمان استفاده كنيم، لازم است توضيح دهيم 
كه ما بايد تعريف خود را از پيشرفت و توسعه بر اساس آنچه در قانون 
اساسي آمده يا در چارچوب باورهاي ماست بايد دنبال كنيم و در مرحله 
بعدي كس��اني كه ادعا دارند باورها يا مذهب مانع رش��د پايدار ومانع 
توسعه است، به تاريخ ارجاع داده شوند كه رش��د عثماني ها در تاريخ 
خود قابل تأمل بوده و روند مسير مالزي با تعاريف پيشرفت در معاصر 
نيز قابل بررس��ي اس��ت. از منظر اقتصادي نيز مي توان اثبات كرد كه 
خصايص ايراني ها در ادوار گذشته تحت تأثير شرايط سخت جغرافيايي 

و هجوم هاي متعدد و... بوده است. 
در اقتصاد مبحثي به ن��ام »مطلوبيت« وجود دارد كه افراد بر اس��اس 
ش��اخصه ها و اولويت ه��اي ذهني - ب��اوري خود به دنب��ال بالا بردن 
حداكثر رضايتمندي خود از شرايط موجود است، لذا بعيد نيست كه 
اين خصايص برشمرده ش��ده هم در ايراني ها وجود داشته باشد ولي 
اين خصايص ماندگار نبوده و در ظرف مكان و زمان و ش��رايط نهادي 
قابل تغيير و تطبيق است، به عبارت ديگر اگر ما خصوصيت هاي خاص 
اقتصادي را مي بينيم، اين خصوصيت ها علت و عامل وضعيت اقتصادي 
نيستند بلكه اينها نتيجه و معلول وضعيت و شرايط موجود هستند كه 

قابل تغيير هستند. 
كافي اس��ت نگاهي ب��ه ضريب تطبي��ق ايرانيان مهاج��ر در خارج از 
كشور بكنيد كه به س��رعت خود را با فرهنگ و قانون هاي كشورهاي 
مهاجرپذير عادت مي دهند، لذا مي توان نتيجه گرفت مطلوبيت افراد 
با خصيصه هاي موجود در محيط ايران به حداكثر مي رسد و چنانچه 
برخي از اين خصايص مغاير با روند پيشرفت وتوسعه است بايد با لحاظ 
كردن منفعت ي��ا تنبيهات قانوني و اعمال قان��ون نوع مطلوبيت هاي 
اقتصادي را تغيير داد،  ب��ه عنوان مثال اگر امروز با زد و بند يا فس��اد 
در دستگاه هاي اداري رسيدن به س��ود اقتصادي سريع تر و راحت تر 
است به معناي بالا بودن مطلوبيت اين اقدام است كه رفتارهاي فردي 
خود را مي طلبد. براي اين منظور باي��د برنامه ريزان و مجريان قانون 
و دس��تگاه هاي قضايي هزينه اين كارها را بالا برند ت��ا مردم به جاي 
پرداختن زير ميزي و كارمندان به جاي دريافت آن در مسير درست 

بوروكراسي سريع تر به وضعيت مطلوب خود دست يابند.

وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات:
»حريم خصوصي مردم« با شبكه  ملي 

اطلاعات حفظ مي شود
وزي�ر ارتباط�ات و فن�اوري اطلاعات با بي�ان اينكه ش�بكه ملي 
اطلاعات يكي از مطالبات رهبري طي سال هاي گذشته بوده است، 
گفت: وقتي شبكه ملي اطلاعات داش�ته باشيم، حريم خصوصي 
مردم حفظ مي ش�ود و قطعا چالش هاي اين ح�وزه از بين مي رود. 
به گزارش خبرنگار باش��گاه خبرنگاران تسنيم )پويا(، محمود واعظي 
در مراسم افتتاح فاز دوم شبكه ملي اطلاعات با بيان اينكه شبكه ملي 
اطلاعات يكي از مطالبات رهبري طي س��ال هاي گذشته بوده است، 
اظهار كرد: ايشان تأكيد داشتند كه اگر شبكه ملي اطلاعات راه اندازي 
شود هم مي توانيم از فرصت هاي فضاي مجازي استفاده كنيم و هم از 
چالش هاي آن بكاهيم. وزير ارتباطات با بيان اينكه راه اندازي اين شبكه 
در دستور كار دولت هاي قبلي هم بوده است، تصريح كرد: هيچ كدام از 
دولت ها بنا نداشتند كه اين شبكه اجرا نشود و اتفاقاً خيلي هم تلاش 
كردند اما خرسنديم كه شبكه ملي اطلاعات در اين دولت افتتاح شد. 

وي با بيان اينكه ممكن است نگاه دولت هاي قبلي اين بوده كه به عنوان 
وزير ارتباطات شبكه ملي اطلاعات را راه بيندازند، ابراز كرد: ديدگاه ما 
اين بود كه بس��تري ايجاد كنيم و از تعامل سايرين استفاده لازم را در 

راستاي تكميل اين شبكه ببريم. 
واعظي معتقد است، سفره ICT بايد به اندازه اي بزرگ شود كه همه 
دور آن بنشينند و شبكه ملي اطلاعات هم دستاورد وزارت ارتباطات 

نيست و دستاورد مجموعه خانواده اين حوزه است. 
وزير ارتباطات همچنين گفت: تا قبل پايان دولت ان شاءالله رونمايي از 
فاز سوم شبكه ملي اطلاعات را خواهيم داشت كه البته فكر نمي كنم 
طبق وعده قبلي به ارديبهشت ماه برس��د زيرا تعطيلات عيد زمانگير 

است اما اميدواريم در تير ماه شاهد رونمايي آن باشيم. 
وي ادامه داد: شبكه ملي اطلاعات تمامي ندارد و با ابتكارات جديد كه 
مي آيد، شبكه ملي اطلاعات بايد توسعه پيدا كند؛ چه در اين دولت و 
چه در دولت آينده، فكر مي كنم هر كسي نسبت به اين شبكه مسئول 
است و نبايد از آن غافل شد تا اهداف در نظر گرفته شده توسط شوراي 
عالي فضاي مجازي محقق شود. واعظي درباره مقوله حقوق شهروندي 
در شبكه ملي اطلاعات خاطرنش��ان كرد: وقتي شبكه ملي اطلاعات 
داشته باشيم، حريم خصوصي مردم حفظ مي شود و قطعاً چالش هاي 

اين حوزه از بين مي رود. 
وي افزود: وقتي سرور داخل كشور باشد در تمام ابعاد مي توانيم امنيت 
و حريم خصوصي را تضمين كنيم، دنبال اين هس��تيم تا شبكه ملي 

اطلاعات را با شغل و منافع گره مي زنيم.

مهران   ابراهيميان

»بع�د از بانك ه�ا باي�د در انتظار بح�ران در 
صندوق هاي بازنشستگي باشيم« اين سخن 
مديرعامل بيمه مركزي اس�ت و اين سخنان 
نه تنها هشداري براي حاكميت است بلكه 5 
ميليون نفر بازنشسته )لشكري، كشوري و...( 
را كه دهها س�ال حق بيمه پرداخت كرده اند 
نيز نگران مي كند و در عين ح�ال بيش از 20 
ميليون كارگر و كارمن�د كه در حال پرداخت 
حق بيمه به صندوق هاي بازنشستگي هستند 
را نيز دچار ت�رس از آينده خود مي كند، حال 
بايد پرسيد مگر بيمه و صندوق بازنشستگي 
براي اطمينان خاطر از آينده نيست پس چرا 
بازنشس�ته و نيروي كار به رغم پرداخت حق 
بيمه از آينده اين صندوق ها بيمناك باش�د؟

به گ��زارش »جوان«، از يك ط��رف رئيس دفتر 
رئيس جمهور وابستگي 58 درصدي صندوق هاي 
بازنشستگي به بودجه دولت را فاجعه مي خواند 
و از ط��رف ديگر وزي��ر كار س��هم صندوق هاي 

بازنشستگي از اقتصاد ايران را 25 درصد مي داند 
و حالا رئيس كل بيمه مركزي در شرايطي بحران 
در صندوق هاي بازنشستگي را جدي مي داند كه 
به ادعاي وي نظارتي بر صندوق هاي بازنشستگي 
نيست. به گفته عبدالناصر همتي، پس از معضل 
بانك ها معضل بلندمدت اقتصاد ما صندوق هاي 
بازنشستگي هس��تند و اگر در بحث نظارت اين 
صندوق ها بخواهيم وارد شويم، دولت در آخر به 

بيمه مركزي خواهد رسيد. 
رئيس كل بيمه مركزي شايد به دنبال آن باشد 
كه از وضعيت آشفته صندوق هاي بازنشستگي به 
سود بيمه مركزي استفاده كرده و امتياز نظارت بر 
اين صندوق ها را در اختيار بگيرد، اما تجربه نشان 
داده س��خنان وي مبتني بر اطلاعات و تحليل 
واقع بينانه اس��ت و در عين حال نمي توان منكر 
ش��د كه وضعيت در صندوق هاي بازنشس��تگي 
بسيار وخيم اس��ت و برخي براين باورند بحران 
در اين صندوق ها به وقوع پيوسته است و بعدها 

صدايش درمي آيد. 
   نگرانی ميليون ها نفر از بربادرفتن حق 

بيمه هايشان و نگرانی از آينده 
بررسي هاي صورت گرفته نشان مي دهد در حال 
حاضر حدود 5ميليون نفر بازنشسته كشوري و 
لشكري و مستمري بگير تأمين اجتماعي در ايران 
در حال دريافت حقوق بازنشس��تگي هستند و 
زمزمه هاي ايجاد بحران نه تنها اين افراد را نسبت 
به آينده خود و خانواده شان نگران مي كند بلكه 
بيش از 20 ميليون كارگر و كارمندي كه در حال 
پرداخت حق بيمه به صندوق هاي بازنشستگي 
هستند با ش��نيدن اخبار ورشكستگي، بحران و  
سوء مديريت در صندوق هاي بازنشستگي نگران 

آينده خود خواهند شد. 
بحران در صندوق هاي بازنشستگي و به ويژه چهار 
صندوق عمومي و مهم با نام هاي سازمان تأمين 
اجتماعي، صندوق بازنشستگي كشوري، صندوق 
تأمين اجتماعي نيروهاي مسلح و صندوق بيمه 

اجتماعي كشاورزان، روستاييان و عشاير كه 9۶ 
درصد جمعيت فعال در بازار كار كشور را تحت 

پوشش قرار داده اند، بسيار جدي است.
   ورشكستگي بازنشستگي 

چندي پي��ش، رئي��س دفت��ر رئيس جمهور از 
وابستگي 58 درصدي صندوق هاي بازنشستگي 
به بودجه دولت در س��ال 95 خبر داد، اين بدان 
معني است كه حق بيمه هاي پرداختي شاغلان و 
سود شركت هاي صندوق هاي بازنشستگي حتي 
كفاف پرداخت نيمي از هزينه هاي صندوق ها را 

هم نمي دهد. 
محم��د نهاوندي��ان در هماي��ش صندوق هاي 
بازنشس��تگي ب��ا انتق��اد از وابس��تگي ناس��الم 
صندوق هاي بازنشستگي به بودجه دولت گفت: 
ميزان وابس��تگي صندوق هاي بازنشس��تگي به 
بودجه دولت از 3۶ درصد سال 87 به 58 درصد 

در سال 95 رسيده است. 
وي اش��اره اي به آمار تكان دهنده از هزينه هاي 
صندوق ها داشت و گفت: گردش مالي صندوق ها 
در سال 94 بالغ بر 40 ميليارد دلار بوده است كه 
رقم هنگفتي است زيرا كل درآمد ارزي حاصل از 

فروش نفت خام به 27 ميليارد دلار نمي رسد. 
نهاوندي��ان تصري��ح ك��رد: هم اكن��ون آم��ار 
تكان دهنده اي از ميزان گ��ردش مالي پرداخت 
حقوق، مستمري و هزينه هاي درمان وجود دارد 
كه بر اساس آن در سال 94، 120 هزار ميليارد 
تومان اعلام مي شود كه چيزي معادل 40 ميليارد 

دلار است. 
  25 درص�د اقتص�اد اي�ران در اختي�ار 

صندوق هاي بازنشستگي
از سوي ديگر علي ربيعي وزير تعاون، كار و رفاه 
اجتماعي كه مديريت چندين صندوق بيمه اي 
مهم و اثرگذار در اقتصاد ايران را تحت پوش��ش 
دارد، گفت: س��هم صندوق هاي بازنشستگي در 

اقتصاد 25 درصد است. 
گفتني اس��ت محم��ود اس��لاميان مديرعامل 
صندوق بازنشستگي كشوري در نشست »اقتصاد 
كلان و تأثير آن بر صندوق هاي بازنشس��تگي« 
كه ش��هريور ماه 95 برگزار ش��د ب��ه كمك 30 
هزار ميلي��ارد تومان��ي دولت ب��ه صندوق هاي 
بازنشستگي در سال 94 اشاره كرد و گفت: اين 
رقم معادل بودجه عمراني كشور است و اميدواريم 
روند شتابنده كمك دولت به صندوق ها بتواند در 

سال هاي آينده يعني 95 نيز ادامه يابد.

بعد از بانک ها، صندوق هاي بازنشستگي کانون بحران است
رئيس كل بيمه مركزي:

 بازگشايي دفتر »پالم« مالزي در ايران را 
به دستاوردهاي برجام بيفزاييد!     

معاون وزير كش�اورزي مالزي از ايجاد دفتر پالم در ايران با هدف 
توس�عه و آنچه رفع س�وء تفاهم درباره پالم خواند خب�ر داد، اين 
در حالي اس�ت كه ش�نيده ش�ده بر س�ر واردات روغن به ايران 
درگي�ري و اختلاف نظر بي�ن تع�دادي واردكننده ش�كل گرفته 
اس�ت كه درصدد در اختي�ار گرفتن بازار پرس�ود روغن كش�ور 
هس�تند و جالب آنكه گويا س�ود شيرين باعث ش�ده تا سلامتي 
80ميليون ايراني براي اين جريان پش�يزي اهميت نداشته باشد. 
روغن پالمي كه بايد در صابون سازي و مواد شوينده به كار مي رفت سر 
از آشپزخانه هاي مردم ايران درآورده است، حال معاون وزير كشاورزي 
مالزي از ايجاد دفتر پالم در ايران با هدف توسعه و آنچه رفع سوء تفاهم 
درباره پالم خواند خبر داد، اين در حالي است كه برادر رئيس جمهور 
كه روزگاري در مالزي سفير بوده است و همچنين مرضيه افخم كه هم 
اكنون سفير ايران در كشور مالزي است بد نيست در رابطه با مضرات 

روغن پالم براي 80 ميليون ايراني سخن بگويند. 
به گزارش تسنيم «، بر اساس ورود هيئت تجاري از كشور مالزي وزير 
كشاورزي اين كشور نيز به همراه هيئتي به ايران آمده است تا شرايط 

صادرات اين محصول به ايران را بهبود بخشد و بر حجم آن بيفزايد. 
در اين ارتباط سفارت مالزي برنامه اي در محل هتل اسپيناس تهران 
برگزار كرده بود تا وزراي دو كش��ور با يكديگر ارتب��اط و گفت وگوي 
دوجانبه داش��ته باشند اما اين مراس��م به دلايل نامعلوم برگزار نشد و 
معاون وزير كش��اورزي مالزي و مدير كل دفتر پالم وزارت كشاورزي 
مالزي در اين مراسم حضور يافتند و به سؤالات خبرنگاران بدون حضور 
وزرا پاس��خ دادند. مالزي براي رفع نگراني ها كه درباره مصرف پالم در 
ايران وجود دارد قصد داير كردن يك دفتر درباره پالم در ايران را دارد و 
درباره آن به تبليغ بپردازد. گفتني است رئيس جمهور ايران در سفري 
كه به كشور مالزي داشت در مصاحبه اي مشترك با رئيس جمهور مالزي 
اعلام كرد كه آمادگي لازم براي توسعه همكاري ها در بخش كشاورزي با 

اين كشور شرق آسيا وجود دارد. 
داتوك ناگاراجان معاون وزير كشاورزي كشور مالزي در مراسمي كه 
توسط سفارتخانه اين كشور در تهران برگزار شده بود، اظهار كرد: ما به 
درخواست آقاي روحاني رئيس جمهور ايران براي توسعه همكاري ها در 
بخش كشاورزي و رفع سوء تفاهمات درباره روغن پالم به ايران آمده ايم. 
معاون وزير كشاورزي كشور مالزي با بيان اينكه روغن پالم، روغن بدي 
به حساب نمي آيد، گفت: 80 درصد روغن مصرفي كشور مالزي را روغن 

پالم تشكيل مي دهد و ما هر روز از اين روغن استفاده مي كنيم. 
وي در پاس��خ به اين سؤال تسنيم كه در س��ال جاري چه ميزان قصد 
صادرات روغن پالم به ايران داريد، گفت: اكنون نمي توانم رقمي براي 
اين موضوع اعلام كنم اما اميدواريم كه ميزان صادرات ما در مقايسه با 

سال گذشته افزايش داشته باشد. 
معاون وزير كشاورزي كش��ور مالزي اضافه كرد: در سال گذشته 443 
هزار تن روغن پالم به ايران صادر كرديم و صادرات ما از س��ال 2013 
به ايران شروع شده است. ناگاراجان درباره اينكه چه تفاهماتي با ايران 
درباره صدور روغن پالم به ايران امضا كردي��د، گفت: امروز قراردادي 
ميان وزراي دو كشور در اين باره به امضا نرسيد و بعيد به نظر مي رسد 
قراردادي در اين خصوص منعقد شود اما ما به دنبال رفع سوء تفاهمات 

موجود در ايران درباره روغن پالم هستيم.

دبير چهارمين همايش بين المللي خودرو:

 دليل حضور پررنگ فرانسوي ها را 
از وزارت صنعت بپرسيد

دبير هماي�ش بين المللي خ�ودروي ايران با اظه�ار بي اطلاعي از 
ميزان س�رمايه گذاري خارجي در صنعت خودرو از پاس�خگويي 
طفره رفت�ه و گف�ت: در مورد دليل بالا بودن س�هم فرانس�وي ها 
در صنع�ت خ�ودروي اي�ران از وزارت صنع�ت س�ؤال كني�د. 
صاحبنظران معتقدن��د روزانه چندين همايش در كش��ور با هزينه هاي 
ميليوني و صرف وقت زياد برگزار مي شود كه خروجي چنداني جز چند 
سخنراني و نوشته تكراري ندارد. واقعيت اين است كه اصل همايش به رغم 
تبليغاتي   كه از قبل مي شود، از كارايي زيادي برخوردار نيست، به گونه اي 
كه بعد از همايش همه چيز تمام ش��ده تلقي مي ش��ود و اينكه يك عده 
كارشناس در كنار هم   نشسته و اثرات مثبت و منفي آن را بررسي كنند، 
وجود ندارد . اين گونه همايش ها، بيشتر از آنكه گره گشاي مشكلات واقعي 
و اولويت  دار جامعه باشد، منجر به كارنامه سازي برخي مديران مي شود و 
اينكه چرا متوليان   امور به برگزاري همايش رغبت فراواني دارند، بي گمان 
مهم ترين دليل، بازتاب رسانه اي آن و   در معرض ديد قرار گرفتن مديران 
است... براساس آمار بيش��ترين همايش ها مربوط به بخش هاي مختلف 
اقتصادي است كه در سه سال اخير ركورد زده و تاكنون ضرورت برگزاري 

همايش ها مورد سنجش هيچ دستگاهي قرار نگرفته است... 
روز گذشته نشست خبري چهارمين همايش بين المللي خودرو با دعوت 
گزينشي خبرنگاران برگزار شد. همايش خودرو كه خروجي مشخصي در 
سال هاي گذشته نداشته امس��ال وارد چهارمين سال مي شود، همچنان 
كيفيت خودروهاي داخلي مانند گذش��ته اس��ت و نااميد كنن��ده. اخيراً 
جديدترين آمار كيفي خودروهاي داخلي در حالي از سوي شركت بازرسي 
كيفيت و استاندارد ايران اعلام شده كه طبق آن، حدود ۶5 درصد آنها تنها 
داراي يك ستاره كيفي بوده و از حداقل سطح كيفي برخوردارند. همچنان 
خودروهاي چيني در خيابان ها جولان مي دهند و واردكنندگان با تعيين 
شرايط تعويض خودروي كهنه با خودروي چيني، با پرداخت تسهيلات 18 
درصد و... به دنبال فروش وارداتي ها هستند البته اخبار مربوط به واردات 
37 دستگاه پژو 508 به عنوان اولين محموله از فرانسه در هفته جاري به 
كشور نيز از گشايش هاي برجام و همكاري نزديك خودروسازان با شركاي 
خارجي شان اس��ت كه درآستانه س��ال جديد گروه صنعتي ايران خودرو 
در نظر دارد فروش اين خودروهاي جدي��د و نيمه لوكس را طي چند روز 
آينده آغاز كند. از همه مهم تر روي آوردن خودروسازان به فروش قسطي 
خودرو و كاهش فروش نقدي است كه در سال هاي آينده با حجم وسيعي 
از اقساط پرداخت نشده و خودروهاي دست دوم مواجه خواهند شد. حال 
در چنين شرايطي دبير همايش خودروي ايران از اعلام رقم سرمايه گذاري 
خارجي اظهار بي اطلاعي مي كند واز پاسخگويي در خصوص دلايل سهم 
بالاي فرانسه در اين صنعت طفره مي رود. در اين نشست دبير همايش از 
ميزان سرمايه گذاري خارجي دربخش خودرو اظهار بي اطلاعي كرده 
و گفت: از ميزان س��رمايه گذاري انجام شده در صنعت خودروي ايران 
آماري نداريم زيرا نه طرف خارجي تمايل��ي به اعلام اين رقم دارد و نه 
شركت هاي داخلي رقمي را اعلام مي كنند. در حال حاضر مذاكره براي 
سرمايه گذاري يك شركت بزرگ قطعه سازي دنيا در ايران در حال انجام 

است، اما رقمي از سرمايه گذاري اعلام نشده است.

وزير نيرو با بيان اينكه براي اولين بار در تاريخ مديريت منابع 
آب كش�ور برنامه آمايش آب توس�ط وزارت نيرو تهيه ش�ده 
اس�ت، گفت: در اين برنامه توجه اصلي موضوع محيط زيست 
خواهد بود، به طوري كه در اين برنامه 7/10 ميليارد متر مكعب 
براي حيات رودخانه ها و تالاب ها اختصاص داده ش�ده است. 
به گزارش فارس، حميد چيت چي��ان در آيين بهره برداري از طرح 
شبكه جمع آوري و تصفيه خانه فاضلاب شهرهاي ميگون و لواسان 
گفت: اصولاً نظر مردم بيشتر به سمت كمبود آب معطوف است و 
هر چند در هفته هاي اخير بارندگي هاي خوبي داشتيم، اما كشور 
همچنان در خشكسالي ممتد 15 س��اله قرار دارد كه مايه نگراني 
است. وي افزود: در مشكلات آب عمده توجه به سمت كمبود آب 
است، معمولاً مش��كل كيفيت آب از سوي عموم مردم كمتر مورد 
توجه قرار مي گيرد، در حالي كه مس��ئله كيفيت آب به هيچ وجه 
كمتر از كمبود آب نيس��ت. چيت چيان ادامه داد: كاهش كيفيت 

آب تشديد كننده كمبود آب اس��ت به همين دليل بايد گفت سه 
دليل اصلي براي كاهش كيفيت آب مي تواند مطرح باشد كه همانا 

فاضلاب شهري، فاضلاب صنعتي و زهاب هاي كشاورزي است. 
وزير نيرو با تأكيد بر اينك��ه دولت يازدهم از هم��ان ابتدا موضوع 
كيفيت منابع آب و محيط زيست را در كانون توجه خود قرار داد، 
افزود: براي نخس��تين بار در طول تاريخ مديريت منابع آب كشور 

برنامه آمايش آب توسط وزارت نيرو تهيه شد. 
چيت چيان تأكيد كرد: وقتي جمعيت در يك مكان س��اكن شوند 
ميزان توليد فاضلاب افزايش مي يابد كه يا وارد رودخانه مي شود يا 
به زمين نفوذ مي كند و اين موضوع عامل آلودگي آب هاي سطحي 
و زيرزميني مي شود، هر چند بايد اذعان شود فاضلاب صنعتي از 
فاضلاب هاي ديگر به مراتب بدتر اس��ت چراكه در آنها انواع فلزات 
سنگين و عوامل شيميايي وجود دارد. وزير نيرو ادامه داد: همانطور 
كه گفتم يكي از توجهات اصل��ي در برنامه آمايش آب موضوع آب 

و محيط زيس��ت بود به گونه اي كه از مجموع آب هاي تجديدپذير 
كشور 7/10 ميليارد متر مكعب براي حيات رودخانه ها و تالاب ها 
اختصاص داده شد و علاوه بر اين فشار قابل توجهي براي حل و فصل 

مسائل مربوط به تصفيه خانه فاضلاب اعمال شد. 
چيت چيان اضافه كرد: بهره برداري از تصفيه خانه فاضلاب ميگون 
و لواس��ان اگرچه از لحاظ حجمي و ظرفيت بسيار بزرگ نيستند 
اما گام بزرگي در ارتقاي سلامت ش��هروندان استان تهران خواهد 
داش��ت، چراكه اين دو تصفيه خانه گام بزرگي در چارچوب س��ه 

موضوع سلامت مردم، كيفيت منابع آب و محيط زيست دارد. 
وي اضافه كرد: يكي از مسائل بسيار مهم در توجه جدي به حريم 
رودخانه ها اين اس��ت كه به عن��وان مثال وقتي حري��م رودخانه 
جاجرود محافظت مي شود، آب شربي كه به سدهاي تأمين كننده 
آب تهران وارد مي شود با اعتقاد كامل مي توان گفت كه آب شرب 

باكيفيت است. 

نگراني از خشكسالي ممتد 15 ساله كشور 

وزير نيرو: برنامه آمايش آب تهيه شد
  نیرو

نگرانی 5 ميليون بازنشسته و بيش از 20ميليون شاغل از بحران صندوق هاي بازنشستگي

درحالی كه سخنگوی س�تاد مبارزه با قاچاق 
كالا و ارز ميزان كش�فيات را در نيمسال اول 
س�ال 95 در حدود 7 ه�زار ميلي�ارد تومان 
عنوان كرده ب�ود  هم اكنون ك�ه در بهمن ماه 
قرار داري�م، رئيس س�تاد مبارزه ب�ا قاچاق 
كالا و ارز ميزان كش�فيات را   ح�دود 8 هزار 
ميليارد توم�ان عنوان كرد  ك�ه از اين ميزان 
تنها 33ميليارد تومان آن امحا شده كه اصلًا 
رقم خوبي نيست و بايد گفت در واقع هم كالای 
قاچاق هم بخش عمده ای از كالای مكش�وفه 
قاچاق سر از بازارهای ايران در می آورد كه اين 
روند بر خلاف نظر رهبر معظم انقلاب اس�ت. 
رئيس ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز گفت: گرچه 
در مقطعي محدوديت ه��اي آيين نامه اي براي 
امحاي كالاي قاچاق داشتيم ولي امروز با توجه 
به تدوين آيين نامه هاي جدي��د اصل بر امحاي 

كالاهاي قاچاق مكشوفه است. 
حبي��ب الله حقيقي در حاش��يه همايش پليس 
مبارزه با قاچاق كالا و ارز با اش��اره به كشفيات 
كالاهاي قاچاق در س��ال جاري اظهار داش��ت: 
كشفيات كالاي قاچاق در س��ال جاري بالغ بر 
8 هزار ميليارد تومان اس��ت كه اين كش��فيات 
در مقايسه با 5 هزار ميليارد كشف شده در كل 
سال 94، افزايش ۶0 درصدي كشفيات را نشان 
مي دهد و وزارت اطلاعات و نيروي انتظامي در 
صدر دس��تگاه هاي كاش��ف در حوزه مبارزه با 

قاچاق كالا و ارز قرار دارند. 

رئيس ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز اضافه كرد: 
در حال حاضر و براس��اس آيين نامه هاي تدوين 
شده بازتوزيع كالاهاي قاچاق مكشوفه در بازار 
كاملاً ممنوع است و اميدواريم سازمان جمع آوري 
اموال تمليكي نيز اقدامات مؤثرتري در اين بخش 
انجام دهد چراكه گزارش هاي ارسال شده حاكي 
از دپو ش��دن حجم زيادي كالاي مكش��وفه در 

انبارهاست كه بايد تعيين تكليف شود. 
رئيس س��تاد مبارزه با قاچ��اق كالا و ارز گفت: 
امس��ال با توجه به حجم بالاي كشفيات شاهد 

افزايش چهار برابري امحاي كالاهاي مكش��وفه 
هستيم و تا امروز بيش از 33 ميليارد تومان موفق 

به امحا شده ايم. 
س��تاد مبارزه با قاچاق اخيراً نيز حجم كشفيات 
را در نيمه ابتدايي سال 95 حدود 7هزار ميليارد 
تومان عنوان داشته بود كه در ميان ارقام چند ده 
ميليارد دلاري حجم قاچاق سالانه، رقم كشفيات 
اصلًا قابل ملاحظه نيس��ت و رقم امحاي كالاي 
قاچاق كه مورد تأكيد رهبر معظم انقلاب است، 
در مقايس��ه با حجم چند هزار ميلياردي كالاي 

قاچاق مكشوفه به هيچ عنوان چشمگير نيست. 
به طور نمونه در نيمس��ال اول 7 ه��زار ميليارد 
تومان كالاي قاچاق كش��ف ش��ده و هم اكنون 
كه در برج 11 قرار داريم، رئيس ستاد مبارزه با 
قاچاق كالا و ارز مي گويد حدود 8 هزار ميليارد 
تومان كالا كشف شده است و 33ميليارد تومان 
آن كالاها امحا ش��ده كه اصلًا رقم خوبي نيست 
و بايد گف��ت در واقع هم كالاي قاچ��اق به بازار 
مي رسد و هم كالاي قاچاق مكشوفه كه اين روند 
به هيچ عنوان قابل قبول نيس��ت زيرا كالاهاي 
توليدي داخل در انبارها دپو شده و كالاي قاچاق 
و همچني��ن بخ��ش عم��ده اي از كالاي قاچاق 

مكشوف در بازار ايران عرضه مي شود. 
گفتني اس��ت وزير اقتصاد اخيراً به صراحت در 
مجلس گفت كه حدود 70 درص��د قاچاق كالا 
از مبادي رس��مي وارد مي ش��ود، حال بايد ديد 
چرا آقاي طيب نيا از گمركات كش��ور كه اتفاقاً 
زيرمجموعه خود اس��ت، غافل است و اصلًا چرا 
ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز به جاي آنكه برود، 
س��راغ گمركات براي مبارزه با قاچاق كالا و ارز، 
در بازارهاي خرد دنبال كالاي قاچاق مي گردد. 
به نظر مي رس��د اشكال اساس��ي در كار مبارزه 
با قاچاقچي��ان عمده وجود دارد كه اميد اس��ت 
به زودي اين اشكال برطرف ش��ود. رهبرمعظم 
انقلاب در سال جاري خواس��تار امحا و به آتش 
كشيده شدن كالاي قاچاق و برخورد با شبكه هاي 

اصلي و مافيايي قاچاق در كشور شدند.

كالای قاچاق و بخش عمده ای از كالای مكشوفه به بازار می رسد 

فقط 33 ميليارد از 8 هزار ميليارد تومان كالای مكشوفه قاچاق امحا شد!
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